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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014. (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .§ 5. és
13 . pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot
vezető miniszterhez,

„Hány rokkant vár még felülvizsgálatra ?

Mennyi embertől vették el az ellátását az elmúlt négy év alatt? ”

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A rokkantellátás szétverésével a kormány közel kétszázezer embert kényszerített rendkívül i
felülvizsgálatra . Először azt ígérték, hogy 2013 végéig befejezik az összes érintett
felülvizsgálását, később ezt tagadták és kitolták a határidőt 2014 végére. Most ott tartunk ,
hogy állítólag ez év végig befejezik a folyamatot, de kérdéses, hogy ez siekerül-e, mivel a
hírek szerint komoly ügyviteli hátralék van a kormányhivataloknál .
Úgy tűnik nem segített, hogy jelentős forrásokat biztosítottak újabb orvosok felvételére . Nem
sikerült gyorsítani a folyamatot, ezért a kormány szabályozással is próbált enyhíteni a sajá t
maga által kirótt terheken . Nyáron több ezer érintettet mentesítettek a felülvizsgálati kénysze r
alól, ezzel is valójában csak a hátralékukat próbálták lefaragni . A bizottságokban dolgozókra
vonatkozó feltételeken is könnyítettek, ennek köszönhet ő az is, hogy ma már szinte bárk i
dönthet a rokkant emberek sorsáról legyen akárhány éves, vagy szinte bármilyen végzettség ű .

Az elmúlt évek alatt, a felülvizsgálatot követően sokan kiestek az ellátórendszerből, sokan
pedig az átminősítés révén alacsonyabb összegű jutatásban részesülnek ma már . Bár ez volt a
kormány célja, a spórolás . Hegedűs Lajos, a Mozgáskorlátozottak Egyesületeinek Országo s
Szövetségének szakértője szerint „az eddig felülvizsgált esetek 60-70 százalékánál változot t
meg a károsodás mértéke, lett papíron jobban az ember” .
De nem csak a régieknek, hanem az új belép őknek is számtalan problémája van a rendszerrel ,
hiszen ma már sokkal szigorúbb feltételek szerint állapítható meg a rokkantellátás .
Folyamatosan özönlenek ezzel kapcsolatban is a panaszbeadványok az Alapvet ő Jogok



Biztosának Hivatalába . A sajtóban megjelentek szerint a Hivatal jelezte, hogy „Egyedi ,
konkrét ügyekben is vannak vizsgálatok, továbbá jelenleg is folyamatban van egy átfog ó

jellegű , hivatalból indított vizsgálat, amely els ődlegesen az ellátásra való jogosultság
feltételeinek releváns kérdéseivel foglalkozik” . Jelentős probléma az ellátásra jogosultság, a

meghatározott előzetes biztosítási id őtartam és az abba beszámítható időszakok kérdése is .
Túlnyomórészt olyan emberek fordulnak az ombudsmanhoz panasszal, akik bár egészség i
állapotuk alapján jogosultak lennének az ellátásra, nem tudják teljesíteni az előzetes

biztosítási idő tartam feltételeit . (Azaz: nem tudják igazolni azt, hogy 5 éven belül legalább
1095 napon át, 10 éven belül legalább 2555 napon át, vagy 15 éven belül legalább 3650 napo n

át biztosítotti jogviszonyban voltak .) Az ombudsmani hivatalban mindezek alapján úgy látják ,
számos súlyosan egészségkárosodott ember válik ellátatlanná, méltányosság gyakorlására
pedig a hatályos törvényi szabályozás egyáltalán nem ad lehet őséget . A panaszosok gyakran

sérelmezik a felülvizsgálat során tapasztaltakat is, vitatják a szakvéleményeket .
Korábbi kérdésemre adott válasza szerint több mint 44 ezer ember van, aki korhatárt betöltv e
kap rokkantsági ellátást . Ha jól értem ezek az emberek sosem lesznek már nyugdíjasok . Ez i s

döbbenetes .
Mindezek miatt, illetve mert több kérdésemre nem kaptam korábban megfelelő választ,

kérdezem Miniszter Úrtól :

1. A közel kétszázezer felülvizsgálatra kötelezett érintett közül mennyi ember
felülvizsgálatát végezték el eddig az egyes években? Mennyi ember vár mé g
felülvizsgálatára közülük ?

2. A rendkívüli felülvizsgálatra kötelezettek közül mennyi embernek és milyen okbó l
szüntették meg az ellátását az egyes években 2012 . május 1. és 2015. október 31 .
között?

3. Mennyi volt a rendkívüli felülvizsgálatra kötelezettek ellátásának átlagos összeg e
2012 és 2015 között az egyes években ?

4. A 2012-ben bevezetett új rendszerben ellátást igénylők közül mennyi embert
utasítottak el az egyes években és milyen okból? Mekkora volt azok aránya, akik
nem rendelkeztek elegend ő biztosítási idővel az egyes években?

5. Mennyi ember került vissza bizonyíthatóan a munkaer őpiacra és nem az utcára az
egyes években azok közül, akik elveszítették jogosultságukat?

6. Miért nem veszik figyelembe az ombudsman felvetéseit arról, hogy súlyosa n
egészségkárosodott ember válnak ellátatlanná az Önök által alkotott rendszernek
köszönhetően?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2015 . november 4 .
Korózs Laj o

országgyűlési ké viselő
(MSZP)
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